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Tlačová správa, Košice 24. september 2024 
 

Prekonávať výzvy  
O tom, že jednotlivé mesta na celom svete sú zviazané so svojimi maratónmi doslova pupočnou šnúrou, 

niet pochýb. Napokon samotnými kolbišťami sú ulice a námestia, ktoré si organizátori vždy na jeden 

víkend od mesta prepožičajú a znova rýchlo vrátia do víru bežného života. 

Ako vníma jubilujúci maratón mesto Košice nám primátor Jaroslav Polaček povedal:  

„Nesmieme zabúdať na hlavné posolstvo najstaršieho európskeho maratónu, ktorý nesie v samotnom 

názve, a tým posolstvom je mier. Práve v turbulentných časoch, ktoré žijeme si tento odkaz musím 

pripomínať čoraz intenzívnejšie. Samotný beh tiež symbolizuje nielen fyzickú vytrvalosť, ale zároveň 

spája ľudí rôznych národností, kultúr a vierovyznaní. Je dôkazom toho, že aj napriek rozdielom môžeme 

spolupracovať, podporovať sa a spoločne prekonávať výzvy, ktoré nám život prináša. 

Veľmi sa teším na neopakovateľnú atmosféru, ktorú vytvárajú v uliciach nášho mesta práve Košičania. 

Povzbudzovanie, úsmevy a energiu, ktorú rozdávame bežcom, robia z tohto podujatia niečo viac ako len 

športovú udalosť. Je to pre nás všetkých oslava ľudskosti, solidarity 

a odhodlania.“ 

Dodajme, že o tejto symbióze medzi mestom a maratónom hovoria 

počas uplynulého storočia mnohé skúsenosti, zdolané výzvy, 

udalosti i príbehy, ktoré tento obraz plasticky dotvárajú. Mnohé 

napovie i pohľad do archívu mesta Košice, kde nájdeme aj žiadosť, 

v ktorej Antonín Zikmund, predseda okrsku Čs. A. A. U., v októbri 

roku 1929 okrem iného píše: 

„Podnik tento vyžaduje veľkých finančných obetí na hradenie cien 

cestovného, stravného tunajších ako aj zahraničných účastníkov, 

ktoré bere výbor na seba. Obracáme sa teda úctivou prosbou na 

slavnú mestskú radu a prosíme, aby laskavo prevzala ako každého 

roku protektorát tohto Marathonského závodu a venovala na 

tento ako vždy čestnú cenu a penežitú podporu.“ 

 

Jednoduchší, lepší a bezpečnejší život 
Tak, ako sa rozširujú zástupy účastníkov MMM, tak sa darí v rodine jeho partnerov vítať nových členov. 

Verejnosť už dlhšiu dobu vníma, že v blízkosti Košíc onedlho vyrastie nová automobilka. Určite viete 

o čom je reč. A práve značka Volvo sa prostredníctvom spoločnosti Volvo Car Košice stáva ďalším 

generálnym partnerom Medzinárodného maratónu mieru. Automobilka, ktorá plánuje vo Valalikoch pri 

Košiciach vyrobiť až 250 000 vozidiel ročne, sa aj touto spoluprácou s najstarším maratónom v Európe 

hlási k svojim dlhodobým cieľom a hodnotám. Hovorí sa v nich, že Volvo Cars je od počiatku značkou 

pre tých, ktorým záleží na okolitom svete aj na ľuďoch, s ktorými v ňom žijeme. Poslaním tejto 

renomovanej značky je zaistiť, aby mali všetci jednoduchší, lepší a bezpečnejší život. 

A aj keď počty tých, ktorí svoju pracovnú budúcnosť spoja s touto novou fabrikou alebo s jej 

dodávateľmi ešte nie definitívne daný, dá sa povedať, že to môžu byť čísla porovnateľné s masou 

nadšených bežcov pripravujúcich sa každoročne na košický októbrový športový sviatok. I preto sa dá 

očakávať, že čoraz viac ľudí z nášho okolia uvidíme v budúcnosti pod jednou vlajkou. Raz vyrábajúci 

moderné elektromobily, inokedy sa vo svojom voľnom čase oddávajúci bežeckej vášni na tratiach 

maratónu v Košiciach.  
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Marc Gombeer, riaditeľ Volvo Car Košice pri príležitosti blížiaceho sa 

maratónu a podpory tohto projektu povedal: „Je pre mňa veľkou cťou a 

radosťou, že môžem byť súčasťou tohto výnimočného podujatia, ktoré sa 

koná v nádherných Košiciach. Ako nový riaditeľ spoločnosti Volvo Car 

Košice, ktorá buduje závod pri Košiciach, budem po prvýkrát svedkom 

jedinečnej atmosféry Medzinárodného maratónu mieru. 

Košice sú mestom s bohatou históriou a kultúrou, a zároveň miestom, kde sa 

stretávajú ľudia z celého sveta, aby oslávili šport, vytrvalosť a mier. Tento 

maratón je symbolom jednoty, priateľstva a vzájomného rešpektu, čo sú 

hodnoty, ktoré zdieľame aj v našej spoločnosti Volvo.“ 

 

Zelený maratón 

Je nesporné, že veľké podujatia vytvárajú aj istú záťaž pre životné prostredie. Organizátori 

Medzinárodného maratónu mieru sa dlhodobo usilujú prijímať opatrenia na znižovanie týchto dopadov. 

V roku 2024 si nechali vypracovať prvú ucelenejšiu štúdiu a v ďalšom období pristúpia k napĺňaniu jej 

záverov. Z krokov, ktoré sa už doposiaľ realizovali možno spomenúť prechod na bezpapierovú 

komunikáciu a identifikáciu účastníkov cez ich autentické QR kódy, recykláciu dekoratívnych 

materiálov a bannerov, dôsledné opravy a skladovanie vybavenia pre jeho dlhodobé využitie, rast 

využitia elektromobilov a mnohé ďalšie. A v roku 2024 prichádzajú i s ďalšou inováciou, o ktorej 

riaditeľ MMM Branislav Koniar povedal: „Teší nás, že v tomto 

jubilejnom roku nebudem mať na trati žiadnu vodu v plastových 

fľašiach a dokážeme ju efektívne nahradiť inými formami. 

V ústrety nám vyšli naši partneri z Východoslovenskej 

vodárenskej spoločnosti, ktorí sa podujali na 

najfrekventovanejšej občertvovacej stanici v parku Anička 

vybudovať rozvod tečúcej vody z ich mestskej distribúcie. Zo 

štyroch takýchto veľkých staníc na trati maratónu tak budú už 

dve vybavené týmto novým úsporným a dlhodobo udržateľným 

systémom. Pokiaľ by sme celý pitný režim na trati chceli pokryť 

vodou v PET fľašiach, potrebovali by sme ich viac ako 80 000. 

Dopad týchto našich opatrení na ekológiu je preto nesporný.“  

 
Zástupy gratulantov  

Jubilujúci maratón privíta na svojej pôde viacero významných hostí 

z celého sveta. V súlade s tradíciou založenou v roku 1993 preberá aj 

v tomto roku nad Medzinárodným maratónom mieru záštitu hlava 

štátu. O osobnej účasti prezidenta Petra Pelegriniho na štarte 

maratónu bude informovať jeho kancelária v najbližších dňoch. 

Medzi pozvanými hosťami MMM, ktorí už potvrdili svoju účasť, 

nebude chýbať ani prezident Rudolf Schuster, ktorý mnoho ročníkov 

tohto podujatia zažil a vnímal aj ako primátor Košíc. 

Na Slovensko pricestuje aj prezident AIMS - Svetovej asociácie 

maratónskych behov Paco Borao zo Španielska. Ten navštívil Košice 

opakovane, po prvýkrát dokonca už v roku 1999. 

Českú republiku bude na oslavách storočnice zastupovať predseda 

Parlamentu Senátu Českej republiky Miloš Vystrčil, ktorý sa s ďalšími dvoma senátormi postaví aj na 

štart polmaratónu. 
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Viacnásobné bude aj zastúpenie diplomatických zborov. V prvom rade sa jedná o veľvyslanca Gréckej 

republiky na Slovensku Athanasiosa Ioannoua. Ten svoju účasť potvrdil aj v súvislosti s príchodom 

delegácie z Atén, ktorá do Košíc prináša maratónsky oheň zapálený na miestach pamätnej bitky medzi 

Aténčanmi a Peržanmi v roku 490 pr.n.l. 

Chýbať nebude ani veľvyslanec Maďarska na Slovensku Csaba Balogh, veľvyslanec Brazílie na 

Slovensku Gabriel Boff Moreira a veľvyslanec Egyptskej arabskej republiky na Slovensku Ayman 

Kamel. 

Do Košíc sa vracajú aj hostia z Wuppertalu. Ernst Andreas Ziegler, jeden z architektov vzťahov 

a partnerstva medzi oboma mestami a spolu s nim aj päťnásobná víťazka MMM Christa Vahlensieck.  

World Athletics, strešnú organizáciu svetovej atletiky, bude v Košiciach zastupovať Alessio Punzi, 

ktorý šéfuje sekcii Running / Maratóny a cestné behy.  

Okrem už zmienenej delegácie z Atén budú prítomní aj zástupcovia maratónskych behov z Prahy, 

Ostravy a Krakova. 

 

Svetlo sveta uzrela nová knižná publikácia 
Maratónske jubileá sprevádzajúce nás v rokoch 2023 a 2024 

priniesli a prinášajú mnohé počiny, ktorých výsledkom sú 

viaceré diela s trvalou hodnotou. V storočnej histórii maratónu 

môžeme sledovať i výraznú tvorivú publikačnú činnosť, ktorá 

sa premietla do vydania viacerých knižných publikácii. Azda 

prvou bola tá z pera Vojtecha Bukovského, vydaná v roku 

1959.  

Bez obdobnej, no už oveľa bohatšej kroniky neostáva 

jubilujúci maratón ani tentokrát. Kniha s príznačným názvom 

Storočie maratónu v Košiciach prináša na 350 stranách to 

najzaujímavejšie z každoročného diania, no oproti tým 

predošlým je obohatená o dve nové a zásadné kapitoly. Tou 

prvou je zmapovanie života mesta v jeho paralelách so 

samotným maratónom. Čitateľ tak dostáva okrem maratónskych príbehov aj akúsi stručná kroniku 

moderných dejín mesta. A druhou osobitosťou je zverejnenie zápisu o každom bežcovi, ktorý počas 

rokov 1924 – 2023 dobehol do cieľa maratónu v Košiciach. To všetko vďaka unikátnym dátam, akými 

sa nemôže pochváliť žiaden iný maratón na svete. 

Autorom námetu a textovej časti je Branislav Koniar, dlhoročný riaditeľ Medzinárodného maratónu 

mieru. Ponuku spracovať krátke pohľady na život mesta od roku 1924 prijal Ľudovít Korotnoky, ktorý 

sa týmto témam venuje dlhodobo. Bohatú tabuľkovú časť publikácie pripravil z podkladov a databáz 

Medzinárodného maratónu mieru uznávaný štatistik slovenskej atletiky Marián Kalabus a prácou v 

archíve maratónu prispel k zostaveniu knihy aj Ján Dvonč. Dizajn, návrh obálky a celkovú grafickú 

úpravu zastrešil František Záborský. 

Knihu si budú môcť záujemcovia zadovážiť na Expe MMM alebo tiež prostredníctvom e-shopu 

Run24.sk  

 

O titul majsterky Slovenska i najrýchlejšej Košičanky 
Pri predstavovaní adeptov na popredné umiestnenia na domácom šampionáte nemôžme obísť ani 

košických bežcov. Tí v minulosti často určovali trend vývoja tejto bežeckej disciplíny u nás. Či to bol 

František Višnický, či Pavol Madár alebo neskôr Róbert Štefko a Tibor Sahajda. Je tiež pravdou, že 

v ženskom poli bola poslednou výraznejšou tvárou Katarína Pejpková Berešová, ktorá si tento titul 

v drese klubu Obal Servis Košice vybojovala v roku 2011 pri svojom pokuse o splnenie limitu na 
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olympiádu v Londýne. V dnešnej dobe sa zrak domácich fanúšikov 

upiera v ženskom poli azda najviac na Moniku Kubákovú, ktorá by po 

vlaňajšej premiére a desiatej priečke rada svoj čas i umiestnenie 

vylepšila. Pokiaľ sa jej to podarí, nemala by prísť, podobne ako vlani, 

ani o post najlepšej Košičanky na trati MMM 2024. Pripomeňme, že na 

štart Majstrovstiev Slovenska v maratónskom behu sa postaví podľa 

predbežnej štartovej listiny 224 mužov a žien, z toho 26 bude 

reprezentovať kluby pôsobiace v Košiciach.  

 

Adepti na primát 
V tejto časti tlačovej správy pokračujeme v predstavovaní favoritov na popredné umiestnenia na 

Medzinárodnom maratóne mieru 2024. Dnes do tohto zoznamu pridávame ďalšie dve mená a pod čiarou 

opakujem aj tie, ktoré boli predstavené už na predošlých tlačových konferenciách. 

 

Muži           Ženy  

Hamid Ben Daoud (ESP, 1996)   Rebbeca Sirwanei Tanui (KEN, 1992) 

Valencia, 2:06:35 (2021)    San Sebastian, 2:23:09 (2022)  

Valencia, 2:07:03 (2020)    Benátky, 2:25:35 (2023)  

 

 

   

 

 

 

 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
Merhawi Kesete (ERI, 1986)    Ayantu Kumela (ETH, 1996) 

Amsterdam, 2:06:36 (2021)     Košice, 2:24:29 (2022)  

Sydney, 2:07:05 (2022)      Košice, 2:24:35 (2021)  

Paríž, 2:07:37 (2024)      Barcelona, 2:25:00 (2022) 

       

Denis Chirchir (KEN, 1990)    Nigsti Haftu (ETH, 1999)  

Hannover, 2:07:17 (2023)     Sevilla 2:25:42 (2024) 

Berlín, 2:08:22 (2023)     Berlín 2:28:38 (2022) 

Linz, 2:08:28 (2024)  

 

Yacoub Labquira (MOR, 1994)    Beatrice Chepkemoi Mutai (KEN, 1987) 

Polmaratón Venlo, 1:00:47 (2023)    Polmaratón Gent 1:07:29 (2022) 

 

Mesfin Negusu (ETH, 2000)    Veronika Páleníková (SVK, 1996)  

Amsterdam, 2:09:53 (2022)     Viedeň, 2:44:21 (2024)  

Poznaň, 2:09:58 (2023)     Košice, 2:45:51 (2023)  

 

Tibor Sahajda (SVK, 1990)     Katarína Lovrantová (SVK, 1985) 

Košice, 2:15:25 (2019)      Košice, 2:51:12 (2023) 

Košice, 2:15:59 (2018)     Polmaratón Linz, 1:21:32 (2023) 

Polmaratón Košice 1:04:26 (2024) 

 

Marek Hladík (SVK, 1990) 

Košice, 2:22:14 (2023) 

Košice, 2:22:44 (2021) 


